

# المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب

الجمعة، 15 أيلول/سبتمبر 2023 – الأحد 17 أيلول/سبتمبر 2023

هانوي، فيتنام

ملخص

## نقل مباشر

يعتبر المؤتمر العالمي للبرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي منصة فريدة لأعضاء البرلمانات الشباب للاجتماع والتبادل والتعلم وتحديد الاستراتيجيات المشتركة والمبتكرة لتعزيز تمكين الشباب. وسيعقد المؤتمر العالمي التاسع للبرلمانيين الشباب بعد ثماني سنوات من اعتماد البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي إعلان هانوي بشأن أهداف التنمية المستدامة: تحويل الأقوال إلى أفعال، في العام 2015. وبينما نجتاز نقطة منتصف الطريق لتحقيق أهداف التنمية المستدامة بحلول العام 2030، سيقوم المؤتمر بتقييم التقدم المحرز، وسيسلط الضوء على الأهمية المتزايدة للتكنولوجيا والابتكار لتسريع وتيرة العمل نحو هذه الأهداف العالمية.

والمؤتمر مفتوح لمشاركة البرلمانيين الشباب من البرلمانات الوطنية. إن البرلمانات الوطنية مدعوة لإرسال وفد يتألف من أربعة برلمانيين شباب كحدّ أقصى (لا تتجاوز أعمارهم الـ 45 عاماً) لحضور المؤتمر. يجب أن تكون الوفود متوازنة بين الرجال والنساء، وإن البرلمانات مدعوة إلى ضم أصغر أعضائها سنّاً إلى الوفد.

## الدخول إلى موقع البرلمان المضيف.



# Ninth Global Conference of Young Parliamentarians

---

Friday, 15 September 2023 - Sunday, 17 September 2023  
Hanoi Vietnam

## Summary

---

### Watch live

The annual IPU Global Conference of Young Parliamentarians is a unique platform for young Members of Parliament to meet, exchange, learn and identify common and innovative strategies to advance youth empowerment. The [Ninth Global Conference of Young Parliamentarians](#) will take place eight years after the adoption of the Hanoi Declaration on The Sustainable Development Goals: Turning Words into Action by IPU Member Parliaments in 2015. As we pass the mid-way point to achieving the SDGs by 2030, the Conference will take stock of progress, and highlight the rising importance of technology and innovation to accelerate action towards these global goals.

The Conference is open to the participation of young members of national parliaments. National parliaments are invited to send a delegation of up to four young parliamentarians (age limit 45) to participate in the Conference. Delegations should be composed of representatives of both sexes and parliaments are encouraged to include their youngest members.

[Access the host parliament website.](#)



**9<sup>TH</sup> GLOBAL CONFERENCE OF  
YOUNG PARLIAMENTARIANS  
HANOI 2023**



**QUỐC HỘI VIỆT NAM  
NATIONAL ASSEMBLY OF VIET NAM**